
Чарговы пункт прыдарожнага сэрвісу ў 
в. Кузьміно, які размешчаны ў будынку бы-
лой паштовай станцыі, адкрыўся 30 верас-
ня.

Дадзены аб’ект доўгі час быў у арэндзе 
прадпрымальніка Васіля Ільніцкага з па-
чатку 90-х гадоў і да заканчэння часу арэн-
ды ў 2006 годзе. Пасля спынення арэнды 
і судовых працэсаў супраць В. Ільніцкага 
было прынята рашэнне перадаць дадзе-
ны аб’ект Віцебскаму аўтадору дзеля яго 
рэканструкцыі. Віцебскія аўтадарожнікі 
ўклалі значныя рэсурсы ў рэканструкцыю і 
паштовай станцыі, на якой ужо пачалі расці 
дрэвы, і ў рамонт міні-атэля, а таксама пры-
леглай тэрыторыі.

У выніку аб’ект ўжо маланагадвае 
гістарычны будынак, бо яго рамонт зро-
блены ў эўрастылі з выкарыстаннем сучас-
ных матэрыялаў без захавання адметнас-
цей старажытнасці. Фактычна, гэта ўжо не 
станцыя пазамінулага стагоддзя, а сучасны 
будынак. І аб яго гістарычнай адметнасці га-
ворыць толькі шыльда ля дзвярэй.

Сам жа Віцебскі аўтодор аказваць 
паслугі не стаў, а прадставіў аб’ект пры-
дарожнага сэрвісу ў арэнду гарадоцкім 
прадпрымальнікам за шалёную стаўку арэн-
ды.

У адкрытым пункце прыдарожнага 
сэрвісу зараз магчыма толькі папіць чаю і 
кавы з кандытарскімі вырабамі. Але ў пла-
нах арэндатараў паўнавартаснае функцыя-
наванне дадзенага аб’екту, які павінен пра-
цаваць без стратаў.

Толькі малаверагодна, што пры захаванні 
дадзенай стаўкі арэнды і выплачваемых 
падаткаў  гэты пункт будзе прыбытковым. 
Пакуль жа магчыма пажадаць толькі поспеху 
прадпрымальнікам, якія імкнуцца наблізіць 
сэрвіс нашых дарог да цывілізаванага вы-
гляду. Дзяржава ж гэта пытанне ўжо выра-
шыць не ў стане.

Л. Антонаў.
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Аб’явА
•	 Каб	 атрымліваць	 кож-

ны	 нумар	 газеты	 «Гасцінец»	
паведаміце	 рэдакцыі	 аб	 гэ-
тым	 –	 зрабіце	 бесплатную	
падпіску.	 Калі	 ўжо	 не	 жадаеце	
атрымліваць	выданне,	то	па-
тэлефануйце	у	рэдакцыю.

•	 Рэдакцыя	 “Гасцінец”	
змяшчае	бясплатныя	абвесткі	
чытачоў	 выдання.	 Дзеля	 раз-
мяшчэння	абвесткі	патэлефа-
нуйце	ў	рэдакцыю.

•	 Калі	 парушаны	 вашы	
правы	 спажыўца,	 працаўніка,	
то	 даем	 эфектыўныя	 пара-
ды	па	абароне	права	 і	 пошуку	
бясплатных	 юрыстаў.	 Звяр-
тайцеся	 на	 адрас:	 Гарадок,	
вул.	 Галіцкага	 д.16	 кв.2	 ў	 кож-
ны	 аўторак	 і	 чацвер	 з	 16	 да	
18,	 або	 на	 тэлефоны	 газеты	
«Гасцінец».

•	 Жадаючыя	 атрымаць	
у	карыстанне	беларускія	кнігі,	
часопісы	 або	 іх	 набыць	 звяр-
тайцеся	 на	 адрас:	 Гарадок,	
вул.	 Галіцкага	 д.16	 кв.2	 ў	 кож-
ны	 аўторак	 і	 чацвер	 з	 16	 да	
18,	 або	 на	 тэлефоны	 газеты	
«Гасцінец»

•	 Рэдакцыя	 запрашае	
да	 супрацоўніцтва	 неабыяка-
вых	 грамадзян.	 Вашы	 навіны,	
паведамленні	–	нашая	падзяка.	
Словам,	сувенірам.

Інфармацыйная культурна-грамадская газета Гарадоччыны 
Цытата нумара:

Я на пенсію не пайду – 
не выжыву!

Аляксандр 
Лукашэнка, 2001 г.

Ня бойся!

http://haradok.belarda.org - сайт твайго ГАРАДКА 

Актывіст Руху «За свабоду» 
Леанід Гаравы звярнуўся 
да старшыні Гарадоцкага 
райвыканкама Васіля Му-
ранкова з заявай аб адмене 
рашэння сумеснага пасед-
жання гарадоцкіх уладаў аб 
стварэнні раённай камісіі і 
патрабаваннем прабачэн-
не да Надзеі Буруновай, 
намесніцы старшыні рай-
выканкама.

28 верасня на сумес-
ным паседжанні Гара-
доцкага райвыканкама і 
прэзідыума Гарадоцкага 
Савета дэпутатаў Буруно-
ва Н.А. пры прадстаўленні 
кандыдатур на ўключэнне 
ў склад Гарадоцкай ра-
ённай камісіі па выбарах 
Прэзідэнта Рэспублікі Бе-
ларусь ахарактаразавалі 
актывиста, як чалавека, які  
«раньше скандалил в из-
бирательных комиссиях, 
имеет административные 
правонарушения за вме-
шательство в работу ко-
миссии» і прапанавала не 
ўключаць у склад камісіі. 
На падставе гэтай ілжывай 
інфармацыі ўдзельнікі па-
седжання не ўключылі 
Леаніда Гаравога ў склад Га-
радоцкай раённай камісіі. 
Гэтым было не рэалізавалі 
выбарчае права грамадзян 
мець свайго прадстаўніка 
ў складзе выбарчай камісіі 
і права актывіста быць у 
камісіі.

Між тым інфармацыя 
Надзеі Буруновай 
з’яўляецца ілжывай, зня-

важальнай, не адпавядаю-
чай нормам беларускага 
заканадаўства.

Па-першае,  спадар Гаравы 
прымаў удзел у выбарчых 
кампаніях рознага ўзроўня 
больш дваццаці гадоў, як 
кандыдат, як назіральнік, 
як сябар ініцыятыўнай гру-
пы розных кандыдатаў у 
Прэзідэнты, але пры гэтым 
шматразовым удзеле ніколі 
не рабіў ганебных учынкаў 
або зняважлівых дзеянняў. 
Пад час апошняй кампаніі ў 
мясцовыя Саветы актывіст 
Руху «За свабоду» Леанід 
Гаравы двойчы даказаў 
сваю правату на ўзроўні 
Цэнтрвыбаркама, калі Га-
радоцкая выбарчая камісія 
( старшыня Н. Бераснева, 
намеснік У. Зыкаў) парушалі 
нормы Выбарчага кодэксу 
па фармаванню выбарчых 
акруг у Гарадоцкі райса-
вет і іх межаў.  Адпаведна 
інфармацыя Н. Буруновай, 
што прапануемыя кандыда-
туры, якія раней працавалі 
ў складзе раённай камісіі, 
з’яўляюцца дасведчанымі, 
кампентэнтнымі, даска-
нала ведаючымі нормы 
выбарчага заканадаўства 
з’яўляецца не сапраўднай, 
ілжывай.

Па-другое, адпаведна бе-
ларускага заканадаўства 
праз год пасля вынясення 
адміністратыўнага прысу-
да грамадзянін лічыцца не 
маючым гэтае пакаранне. 
Таму ўжо з красавіка 2007  
года спадар Гаравы не мае 

ніякіх адміністратыўных 
пакаранняў.  І супрацоўніца 
дзяржаўнага органа Надзея 
Бурунова абавязана гэты 
ведаць і ёй карыстацца. 

У сувязі з гэтым харак-
тарыстыка Гаравога і тых 
вылучэнцаў, якія раней 
працавалі ў раённай камісіі 
на мясцовых выбарах 
2010 г., з боку Н.Буруновай 
з’яўляецца ілжывай, не 
дакладнай, а рашэнне су-
меснага паседжання Га-
радоцкага райвыканкама 
і прэзідыума Гарадоцкага 
Савета дэпутатаў не пра-
вамоцным. Дзеянні ж Буру-
новай Н.А. ў адносінах да 
сябе Леанід Гаравы лічыць 
зняважлівымі, наносячымі 
шкоду гонару і годнасці 
актывіста.

У адпаведнасці з дзеючым 
заканадаўствам сябар Руху 
патрабуе: адмяніць рашэн-
не сумеснага паседжання 
аб фармаванні Гарадоцкай 
выбарчай камісіі па выба-
рах Прэзідэнта Рэспублікі 
Беларусь у сувязі з не-
дакладнай інфармацыяй 
прадстаўленай Буруновай 
Н.А.

Адначасова з гэтым 
актывіст заклікае старшы-
ню равыканкама абавя-
заць гр-ку Бурунову Н.А. 
папрасіць у яго прабачэння 
за знявагу гонару і годнасці 
ў прысутнасці членаў 
прэзідыума Савета і Гара-
доцкага райвыканкама.

Л.Антонаў.

Аб’ект у кузьміно 
Адкрыты

А б м е н  уД А РА м і
Ужо амаль паўгода ідзе 

інфармацыйная бойка паміж 
кіраўніцтвам Расіі і кіраўніком 
Беларусі. Ранейшыя саюзнікі за-
раз гатовы задушыць адзін ад-
наго ў абдымках. Відавочна, што 
абдымкі расейскага кіраўніцтва 
значна мацнейшыя. Газ і нафта 
надзяляюць нашых саюзнікаў 
правам мацнейшага па мерках 
імперскай палітыкі. Пры гэтым 
у нашых саюзнікаў адкрыліся 
вочы на парушэнні правоў ча-
лавека на Беларусі, а таксама 
на праблему зніклых палітыкаў. 
Дзесяці гадоў хапіла, каб у Ма-
скве пачалі гаварыць аб пра-
блемах, якія даўно існуюць 
у нас і пра якія ведае увесь 
цывілізаваны свет.

Ранейшыя прапановы Крамля 
аб аддзяленні мух і катлет істотна 
не паўплывалі на пазіцыю бела-
рускага кіраўніка, які аднаасоб-
на кіруе краінай, стварыўшы 
шырму прадстаўнічай і судовай 
улады. Расейскае кіраўніцтва 
так і не дачакалася ад Лукашэнкі 
пераходу на адзіную грашовую 
сістэму, не дачакалася прызнан-
ня Абхазіі і Паўднёвай Асеціі, не 

дачакалася масавага ўваходу 
расійскага капітала ў эканоміку 
нашай краіны.

Гэта ў рэшце-рэшт і прымусіла 
расійскае кіраўніцтва шчыльна 
заняцца праблемай Лукашэнка 
ў расійска-беларускіх адносінах. 
На працягу ўсяго кіравання пер-
шага прэзідэнта расійскае да-
таванне беларускай эканомікі, 
а лепш казаць кіруючага рэжы-
ма, склала 52 мільярда даляраў 
за кошт паставак танных 
энергарэсурсаў і іншых прэфе-
рэнцый для рэжыма. Канешне, 
існуе пытанне як былі выкары-
станы гэтыя гіганцкія рэсурсы, 
але не гэта хвалюе расейскае 
кіраўніцтва. Сёння Крэмль хва-
люе ігнараванне нашым рэ-
жымам расійскіх інтарэсаў, як 
ва ўнутранай, так і знешняй 
палітыцы Беларусі. Маскоўскім 
кіраўнікам падаецца, што 
пасля таго, як Беларусі былі 
прадстаўлены гіганцкія датацыі, 
наша кіраўніцтва павінна 
разлічыцца па сваіх “даўгах”. А 
калі не, то тады Крэмль, мусіць, 
збіраецца паставіць краіну на 
“лічыльнік”. Ужо і адпаведная 

грамадская кампанія з вясны 
вядзецца.

І каб беларускае кіраўніцтва 
было больш “здагадлівым” пра 
лідэра савецкіх беларусаў сталі 
паказваць контрпрагандыскія 
фільмы з серыяла “Хросны баць-
ка”. У нашага кіраўніка менш маг-
чымасцей уплываць на расейскі 
электарат, але традыцыйная 
сустрэча з правінцыяльнымі 
расійскімі журналістамі дзеля 
адказу Маскве была спаўна вы-
карыстана А.Р. Лукашэнка. Вы-
карыстана ва ўласцівым яму 
харызматычным стылі, калі 
даверлівым слухачам падаюц-
ца праўдзівымі ўсе яго словы 
і думкі. І таму не паспелі шчэ 
расійскія журналісты даехаць 
да сваіх рэдакцый, як Мінск 
атрымаў відэапасланне з Крамля. 
Дзмітрый Мядзведзеў  выступіў з 
пасланнем да грамадзян Расіі аб 
расійска-беларускіх адносінах. 
У традыцыях імперскай прапа-
ганды гаворка пайшла аб до-
брых адносінах паміж нашымі 
народамі і кепскіх паводзінах 
Аляксандра Рыгоравіча. 

Пасланне стала сведчаннем, 

што Крэмль гатоў ісці даволі 
далёка ў барацьбе з кіраўніком 
Беларусі. Калі не па кіргіскаму 
сцэнару, то прыкласці ўсе 
намаганні, каб падпарадкаваць 
Мінск інтарэсам Масквы. Адна 
назва апошняй контрпрапаган-
дыскай стужкі “Апошняя восень” 
чаго толькі варта!

На жаль, барацьба паміж 
“панамі” вядзецца ў розных вага-
вых катэгорыях. Наша эканоміка 
не гатова да канкурэнтнай ба-
рацьбы не толькі ў свеце, але 
і на рынках суседніх краін. 
Ды і няма ў нас сваіх патрыя-
тычных бізнес-эліт, сярэдняга 
класу, якія склаліся ў суседніх 
краінах і з’яўляюцца гарантамі 
незалежнасці. Таму і гуляе Ма-
сква мускаламі перад нашым 
“бацькам”, прэсінгуе па сваіх 
інфармацыйных каналах.

Абмен інфармацыйнымі 
ўдарамі пад час прэзідэнскай 
кампаніі будзе працягвацца. І не 
факт, што гэта бойка завяршыц-
ца мірным, нічэйным сыходам.

Леанід Гаравы.

Адкрылася 
шчэ адно кафэ

Пасля значнага перапынку 
адкрылася кафэ ў гатэлі “Раўбічы”.

9 кастрычніка адбылося адкрыццё 
кафэ ў гатэлі  “Раўбічы”, што знаходзіцца 
ў мікрараёне вул. Гагарына. Працу 
кафэ арганізавала прыватная фірма 
на правах арэнды, якая арэндавала  
памяшканне і абсталяванне мясцовага 
гатэля. Гэта стала значнай дапамогай 
для прыцягнення ў гатэль гасцей, бо 
цяжка сёння ўявіць сучасны атэль без 
кропкі харчавання. Такое магчыма 
толькі на Беларусі, а ва ўсіх краінах у 
кожным гатэлі арганізуюцца  звычайна 
швецкія сняданкі, а таксама харчаванне 
ў любы момант знаходжання гасцей у 
гатэлі.

Адкрытае кафэ вызначаецца вельмі 
памяркоўнымі коштамі на першыя і 
другія стравы, а таксама тым, што ў 
абед можа прадставіць комплекснае 
абслугоўванне коштам 6 тысяч рублёў. 
Кафэ зараз працуе з 7 раніцы да 24 гадзін 
ночы з перапынкам з 14 да 16 гадзін. 
У ім магчыма замовіць святкаванне 
дней народзінаў і іншых знамянальных 
датаў.

Пры адпаведнай рэкламе і якасці 
абслугоўвання кафэ можа стаць 
рэнтабельным. Але шмат яшчэ 
давядзецца папрацаваць над культурай 
адпачынку, якая значна саступае 
еўрапейскай традыцыі вядзення 
вольнага часу.

Т. Гаражанка.

Адмяніць рашэнне аб раённай камісіі 
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Сумесную аперацыю ажыццявілі 
супрацоўнікі АБЭЗ і ДАІ Гарадоцкага РАУС 
сумесна з памежнікамі з Расіі. Аперацыя па 
затрыманню вялікай партыі каляровага ме-
талу адбылася 1 кастрычніка  каля 11 гадзін 
раніцы. У выніку аперацыі ў непрацуючага 42 
гадовага грамадзяніна было забрана больш 
шасці тон каляровага металалому на агуль-
ную суму больш сямі мільёнаў рублёў.

У адносінах да правапарушальніка 
ўзбуджаны адміністрацыйны працэс і склад-
зены пратакол па арт. 12.29 ч.1 КабАП РБ. 
Праводзіцца следства, а па яго выніках будзе 
прынята рашэнне аб пакаранні: штраф ад 10 
да 30 базавых велічынь з канфіскацыяй або 
не партыі гэтага металалому.

Л. Антонаў.

ДэмАнСТРАцЫя неКАмПеТэнТнАСці
Суддзя Алёна Ган-

чарова працягвае су-
довы працэс адносна 
іска жыхароў дома 
№30 да Гарадоцкага 
райспажыўсаюза на-
конт выплат грошаў за 
пашкоджаную бытавую 
тэхніку і электрычныя 
прылады. 3 ліпеня ў 
выніку кароткага за-
мыкання была пашкод-
жана бытавая тэхніка 
жыхароў дома №30, а 
шэсць з іх звярнула-
ся з іскам у суд наконт 
кампенсацыі стратаў за 
псаванне тэлевізараў, 
кампутараў, пральных 
машын, лядоўняў і г.д.

На трэццім 
паседжанні разгля-
далася пытанне пра-
вядзення экспертызы 

пашкоджаных рэчаў і 
дапытваліся сведкі з 
райспажыўсаюза. 

Пры апытанні 
сведкаў высветлілася 
дзіўная рэч. Адказ-
ныя супрацоўніка 
р а й с п а ж ы ў с а ю з а 
пераконвалі суд, 
што не ведаюць аб 
рашэнні Гарадоц-
кага райвыканка-
ма  дзесяцігадовай 
даўніны па якому 
э л е к т р а з а б е с п я -
чэнне дома заста-
лося за гандлёвай 
арганізацыяй. Сведкі 
дэманстравалі некам-
петэнтнасць у пака-
заннях аб адказнасці 
райспажыўсаюза за 
якаснае прадстаўленне 
электрычных пас-

луг. Таксама пазбягалі 
каментарыяў  аб 
прадпісаннях абласных 
наглядных органаў да 

райспажыўсаюза на-
конт прывядзення 
электралініі да дома 
№30 у адпаведнасць 

з нарматыўнымі 
дакументамі.

С т а р ш ы н я 
райспажыўсаюза На-
талля Палюховіч 
заявіла аб тым, што 
электралінія  да дома 

№30 не знаходзіцца на 
балансе арганізацыі, 

арганізацыя ніякіх 
прыбыткаў ад 
аплаты жыхароў 
за электраэнергію 
не мае. Толькі 

пражыванне ў 
доме работнікаў 

арганізацыі вы-
мушае электрыкаў 
райспажыўсаюза на-
глядаць за электраза-
беспячэннем дома. Гэ-
тай пазіцыі трымаліся і 
іншыя сведкі адказчыка, 
якія па сваіх прафесійных 

абавязках адказныя за 
электраабслугоўванне 
аб’ектаў райспажысаю-
за.

Наконт экспертызы 
адказчык не пагадзіўся 
з прапановай ісцоў аб 
экспертызе ў сэрвісных 
цэнтрах Віцебска, а 
настаяў на правядзенні 
тэхнічнай экспертызы 
ў Мінску з нясеннем 
грашовых выдаткаў 
за яе правядзенне. 
Таксама павінна быць 
праведзена эксперты-
за коштаў сапсаваных 
электратавараў.

Дадзеныя рашэнні 
вядуць да таго, што су-
довы працэс у лепшым 
выпадку завяршыцца да 
новага году.

Л. Гаравы. 

нАшА бібліятэкА

Чарговая партыя каляровага металу за-
трымана ля мяжы беларусі і Расіі. 

кАнфіскАцыя нА мяжы

ГенАдзь бурАўкін “лісты 
дА зАпАтрАбАвАння”, 
вершы і пАэмы. — 
мінск: кніГАзбор, 2010. 
— 336 с. 

Новую кнігу паэзіі Генадзь Бураўкін напісаў 
ужо ў XXI стагоддзі. Яе склалі паэмы “Узня-
сенне” і “Развітанне”, прысвечаныя апосталам 
Бацькаўшчыны Францішку Багушэвічу і Якубу 
Коласу, а таксама лірычныя вершы, прасякну-
тыя балючымі клопатамі нашых дзён, асвет-
леныя сыноўскай любоўю да роднай зямлі і 
прадыктаваныя ўзвышаным пачуццём чыста-
га кахання. Як заўсёды ў аўтара, яны гранічна 
спавядальныя і ўсхваляваныя. Лепш за словы 
пра кнігу скажа верш нашага земляка:

Няшчасная краіна, калі ў ёй
Усё ў адным-адзіным экзэмпляры:
Адзін палітык і адзін герой,
Адзін філёзаф і адзін вікарый.

Як можна ўсё адужаць аднаму,
Ня маючы надзеі на падмогу,
Калі пасьпець даводзіцца яму
I награшыць, і памаліцца Богу,

I ўцерці сьлёзы горкія ў людзей,
I ў хатах вокны расхінуць да сонца?..
Адзін - адным ён — чулы дабрадзей,
I чарадзей, і мудры абаронца...

А ў сьвеце столькі брыдкага ўсяго! 
Па завугольлі сыкаюць пачвары...
Дык пашкадуйце ж, беднага, яго — 
Знайдзіце хоць каго яму да пары!..

Для чытання кнігу магчыма замовіць у 
рэдакцыі нашага  выдання або замовіць заказ 
на яе набыццё.

Л. Антонаў.

Актывіст Руху «За свабоду», дэпутат Гара-
доцкага Савета 24 склікання Леанід Гаравы 
звярнуўся ў Гарадоцкую пракуратуру на-
конт сваёй заявы райвыканкаму аб пару-
шэннях выбарчага заканадаўства.  

Зварот выкліканы тым, што Леанід Гаравы 
сваечасова не атрымаў адказа ад Гарадоц-
кага райвыканкама аб парушэннях пры 
фармаванні раённай выбарчай камісіі. Нага-
даем, што пры фармаванні выбарчай камісіі 
члены сумеснага паседжання прэзідыума 
Гарадоцкага райсавета і райвыканкама 
карысталіся не праўдзівай інфармацыяй, 
якую агучвала намесніца старшыні Гара-
доцкага райвыканкама Надзея Бурунова.

Намесніца старшыні характаразавалі 
актывіста, як чалавека «раньше сканда-
лил в избирательных комиссиях, имеет 
административные правонарушения за 
вмешательство в работу комиссии» і пра-
панавала не ўключаць у склад камісіі. 
Пры гэтым інфармацыя Н. Буруновай, 

што прапануемыя кандыдатуры, якія ра-
ней працавалі ў складзе раённай камісіі, 
з’яўляюцца дасведчанымі, кампентэнтнымі 
прадстаўнікамі з’яўляецца не сапраўднай, 
бо на мясцовых выбарах Леанід Гаравы 
двойчы даказваў парушэнні ВК РБ у працы 
раённай камісіі.

У звароце ў пракуратуру Леанід Гаравы 
звяртае ўвагу праваахоўчага органа на тое, 
што фармаванне раённай выбарчай камісіі 
адбылося на падставе ілжывай інфармацыі 
прадстаўленай Буруновай Н.А., якая да-
тычылася як актывіста, так і іншых членаў 
камісіі, якія ужо працавалі раней у складзе 
раённай камісіі на выбарах у мясцовыя Са-
веты 2010 г.

У выніку падмана Буруновай Н.А. членаў 
сумеснага паседжання раённая камісія была 
сфармавана з парушальнікаў ВК РБ, што пя-
рэчыць нормам заканадаўства і пазіцыі Цэн-
трвыбаркама адносна ўключэння ў камісію 
кампетэнтных, дасведчаных грамадзян.

Арт 491 ВК РБ прыдугледжвае, што зваро-
ты аб парушэнні заканадаўства аб выбарах, 
якія трапілі ў дзяржаўны орган павінны раз-
глядацца ў трохдзённы тэрмін.

У сваім звароце Леанід Гаравы просіць пра-
куратуру абавязаць Гарадоцкі райвыканкам 
неадкладна даць адказ  у адпаведнасці ў 
патрабаваннямі заканадаўства аб зваротах 
грамадзян.

Адначасова з гэтым актывіст просіць 
прыцягнуць Бурунову Н.А. да адказнасці, 
устаноўленай дзеючым заканадаўствам 
краіны, у сувязі з тым, што яна падманам 
перашкодзіла свабоднаму ажыццяўленню 
права грамадзяніна ўдзельнічаць у працы 
выбарчай камісіі.

Таксама актывіст ставіць пытанне аб 
адказнасці работнікаў Гарадоцкага райвы-
канкама, якія парушылі норму арт 491 ВК 
РБ пры разглядзе яго звароту да старшыні 
Гарадоцкага райвыканкама.

Л. Антонаў.

пытАнне Аб фАрмАвАнні кАмісіі рАзГледзіць прАкурАтурА

Правы сельскІх сПажыўцоў сІстэматычна Парушаюцца
У крамах Гарадоцкага 

райспажыўсаюза сістэматычна 
парушаюцца правы спажыўцоў 
з  сельскай мясцовасці. Пры 
гэтым крайнімі застаюцца 
гандляркі крамаў, якія аплачва-
юць штрафы, а не кіраўніцтва 
райспажыўсаюза. 

Парушэнне правоў спажыўцоў 
адбываецца пры набыцці любых 
рэчаў у сельскай краме, калі 
яна не абсталявана касавым 
апаратам і спажыўцу не выда-
ецца чэк аб набыцці тавара. Так 
адбываецца ў мностве крамаў 
мясцовай спажывецкай сістэмы, 
якія размешчаны за межамі 
буйных паселішчаў. Нядаўна  
давялося наведаць крамы 

райспажыўсаюза ў Лесагор-
скай, Гурках, Лахах і ні ў воднай 
краме гандляры пры набыцці 
прадуктаў не маглі выбіць ка-
савы чэк, бо апараты або не 
працавалі, або  адсутнічалі.

І такое становішча таксама 
і ў іншых  крамах Гарадоцка-
га райспажыўсаюза. Дадзе-
нае становішча добра вядо-
ма  кантралёрам з падатковай 
інспекцыі, але іх штрафы пе-
раважна датычацца гандля-
рак, якія працуюць на вёсцы. 
Само ж кіраўніцтва Гарадоцкага 
райспажыўсаюза, якое абавя-
зана забяспечыць дзейнасць 
крамаў з касавымі апаратамі 
звычайна абыходзіцца, як ка-

жуць у народзе, лёхкім спугам. 
Хаця відавочна, што менавіта 
кіраўніцтва райспажыўсаюза 
абавязана забяспечыць 
дзеючымі касавымі апаратамі 
свае крамы і адпаведна нясме 
поўную адказнасць за іх сваеча-
совае абслугоўванне.

Пры такім стане спраў у сельскіх 
крамах  заўжды лёгка збы-
ваць тавары з пратэрміновымі 
срокамі захавання, бо ні даярка, 
ні механізатар, ні пенсіянерка, 
ні выпадковы пакупнік не дака-
жуць у судзе набыццё тавараў у 
сельскай краме.

Праблема ж вырашаецца 
проста. Падатковай інспекцыі 
трэба штрафаваць кіраўніцтва 

юрыдычнай асобы, якая 
ажыццяўляе гандаль з парушэн-
нем заканадаўства. Дарэчы, так 
падатковая інспекцыя і паступае 
ў адносінах да прыватнікаў, калі 
знаходзіць пры кантрольнай за-
купцы парушэнні ў працы з каса-
вым апаратам. Дарэчы, заўважце 
– парушэнні ў афармленні чэкаў 
на пакупку. Наогул, цяжка ўявіць, 
каб прыватныя крамы працавалі 
без касавых апаратаў. А вось у 
напаўдзяржаўнай сістэме спа-
жывецкай кааперацыі Гарадоч-
чыны такое адбываецца ў многіх 
крамах. І армада кантралюючых 
чыноўнікаў робіць выгляд, што 
так і трэба.

Л. Антонаў.

На Гарадоччыне актывізавалася праца з аба-
ротам зброі, баепрыпасаў, а таксама выбуховых 
рэчаў 

Па выніках комплексных мерапрыемстваў 
«Арсенал» зафіксаваны паказчыкі кантролю за 
незаконным захаваннем зброі, якія вышэй за 
мінулагоднія. Па лічбах, якія агучыў намеснік 
начальніка абласнога УУС Уладзімір Пранько, у 
межах аперацыі да адміністратыўнай адказнасці 
ў вобласці было прыцягнута 50 грамадзян, а да 
крымінальнай – 7. Адпаведныя лічбы па Гара-
доччыне за 2010 уражваюць сваёй велічынёй: 
да адміністратыўнай прыцягнута – 8, а да 
крымінальнай – 6.

Пры гэтым у нашым раёне за восем месяцаў 
больш канфіскавана незарэгістраванай зброі, 
чым за увесь 2009 год  – 19 адзінак, што на 
3 больш, чым летась; за правапарушэнні 
канфіскавана – 27 адзінак, на 11 больш, чым у 
мінулы год.

Крымінальныя справы ўзбуджаны адносна 
асоб, якія ажыццяўлялі незаконнае паляванне – 
такіх спраў узбуджана 7.

Грамадзяне раёна неахвотна здаюць 
незарэгістраваную зброю: здадзена 5 адзінак 
зброі, але даволі многа баепрыпасаў – 327. Але 
гэты арсенал пераважна з часоў Вялікай айчы-
най вайны.

Т. Гаражанка.

бывАй, зброя!

Сведкі 
з Гарадоцкага 

райспажыўсаюза 
на судовым паседжанні 
дэманструюць сваю не-

кампетэнтнасць у веданні 
рашэнняў Гарадоцкага 
райвыканкама адносна 

дома №30 па вул. 
Новая. 

Рамонт даху дома №30 па 
вул. Гагарына апынуўся вы-
прабаваннем здароў’я і нэрваў 
жыхароў верхніх паверхаў. 

З красавіка 2009 года жыха-
рам дома №30 было прапана-
вана рыхтавацца да рамонту 
даху і зняць тэлеантэны і іншыя 
прадметы з даху. Але ў 2009 
годзе рамонт даху, як першая 
частка капітальнага рамон-
ту дому, так і не распачаўся. 
І гэта пры шматгадовай 
перапісцы жыхароў дома з 
камунальнікамі і ўладамі.

Рамонт даху распачаўся 
толькі напачтку верасня, 
калі палілі восеньскія даж-
джы, а ў краіне наблізілася 
прэзідэнская кампанія. 
Будаўнікі ўскрылі старое па-
крыцце даху і, хаваючы яго 
ад дажджу, прыкрылі ма-
тэрыялам, які замацавалі 
цаглінамі над вокнамі пятага 
паверху. І пры парывах ветру 
цагліны сталі біць шкло ў во-
кнах на апошніх паверхах. 

Кватэраўладальнікі мусілі 
выклікаць спецыялістаў з Га-
радоцкага аддзела МНС, каб 
выратавацца ад цаглін, якія 
разбівалі аконнае шкло. Але 
гэтым стрэсавае сітуацыя ад 
неякаснай працы будаўнікоў 
не закончылася.

Пасля таго, як жыхары 
выратаваліся ад гэтай навалы, 
аказалася, што на пятым па-
верху трэба ноччу бараніцца 
ад дажджу, які стаў заліваць 
кватэры. Ідзе дождж і жыха-
ры дзяжураць з тазікамі, каб 
сабраць ваду, што льецца са 
столі.

Рамонтнікі не спяшаючы-
ся вядуць рамонт даху, што 
не паспелі за сонечныя дні 
яго завяршыць. І калі зноў 
пачаліся дажджы, то пакут-
ваць сталі жыхары іншых 
кватэр на пятым паверху. У 
прававой краіне такія «гора-
будаўнікі» абавязаны кам-
пенсаваць усе страты, якія 
нанесены жыхарам кватэраў 

неякасным рамонтам. Дзе-
ля гэтага жыхары павінны 
зафіксаваць памеры матэ-
рыяльных страт нанесеных 
неякасным рамонтам і падаць 
заяву мясцовым камуналь-
ным службам аб кампенсацыі 
стратаў. Калі камунальнікі 
не вырашаць пытанне аб 
кампенсацыі стратаў ад паш-
коджання інтэрьеру кватэр, 
то тады іск павінен быць 
накіраваны для разгляду у суд. 
Абаронай правоў спажыўцоў 
можа заняцца таварыства па 
абароне правоў спажыўцоў. 
Пры гэтым адказчыкі мусяць 
будуць пералічыць 10%  ад 
заяўленага іска  на кошт гра-
мадскай арганізацыі. А калі 
правы спажыўцоў будзе 
бараніць выканаўчая ўлада, 
то штрафныя санкцыі склада-
юць 100% ад заяўленага іску. 
І падобныя працэсы ў краіне 
ўжо былі.

Л. Антонаў.

пАкутніцкі рАмонт
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Расея не зьбіраецца касаваць мыта на 
нафтапрадукты для Беларусі і абяцае 
датэрміновы пераход на ўсясьветныя 

цэны ў пастаўках газу. Ніякія аргумэнты белару-
скага боку ў разьлік не бяруцца. Якая пэрспэктыва 
чакае Беларусь у энэргетычнай галіне? 

У адказ на рашэньне Эканамічнага суду СНД, які 
параіў урадам Беларусі і Расеі разгледзець пытань-
не пра часовую адмену мыта на нафтапрадукты 
да вырашэньня канфлікту, Міністэрства юстыцыі 
Расеі заявіла: вырак мае рэкамэндацыйны харак-
тар і прымусіць спыніць спагнаньне мыта ня можа. 
Расейскія прадстаўнікі заявілі, што падчас чарго-
вага пасяджэньня судовай калегіі 19 студзеня 2011 
году зноў будуць даводзіць сваё права на мыта. 
Менск жа настойвае, што ў адпаведнасьці з па-
гадненьнем аб свабодным гандлі ніводзін з бакоў 
не павінен ужываць мыта. Паводле падлікаў, пры 
новай формуле страты беларускага бюджэту 
перавысяць 2 мільярды даляраў. 

Між тым ужо ад 1 лістапада мыта 
вырасьце на 25 даляраў і дасяг-
не 292 даляраў за тону замест 
цяперашніх 266,5. Нагадаем, 
сёлета Беларусь атрымае з 
Расеі бязмытна 6,3 мільёна 
тон нафты, астатнія 15 
мільёнаў тон абкладаюцца 
100-працэнтнай экспар-
тнай пошлінай. Летась мыта 
разьлічвалася з ужываньнем 
каэфіцыенту 0,3 ад расейска-
га памеру і было беларуска-
му бюджэту цалкам па кішэні. 
Акрамя таго, спаганяецца мыта 
і на прадукты нафтаперапрацоўкі 
— раней такой практыкі не было.

Экспэрт у энэргетычных пытаньнях 
Аляксандар Мех лічыць, што Расеі надакучыла 
назіраць, як Беларусь перапрацоўвае танную ра-
сейскую нафту і потым гандлюе нафтапрадуктамі па 
ўсясьветных коштах. То бок фактычна абагачаецца 
коштам донарскіх паставак: «Тут ня так палітычны 
падтэкст, бо сытуацыя, на маю думку, больш про-
стая. Праз прадпрыемствы нафтаперапрацоўкі ў 
Беларусі адмываліся грошы. Сродкі як расейскія, 
так і ў межах Беларусі. Безумоўна, тут прасочваец-
ца асабістая зацікаўленасьць, бо трэба разумець: 
гаворка пра грошы, якія не траплялі ў расейскі 
бюджэт. Калі атрымліваецца нейкі пралаз, празь 
які можна гэтую нафту збываць, прапускаць яе 
празь іншую мяжу і выходзіць на тыя ж самыя 
эўрапейскія рынкі, то грошы працякаюць міма ра-
сейскага бюджэту. А гэта моманты карупцыі. Фак-
тычна гэта і ёсьць карупцыя. Іншая справа, чаму 
гэтае пытаньне раней не ўздымала тая ж Дзярж-
дума Расеі? Бо менавіта яна павінна кантраляваць 
прыбыткі, якія нейкім чынам не пайшлі ў бюджэт 
Расейскай Фэдэрацыі. Бо нішто ніадкуль не бярэц-
ца, нішто нікуды не дзяваецца».

Аналітыкі прадказваюць: калі бакі будуць тры-
мацца старых пазыцый — Беларусь будзе па-
трабаваць саступак, а Расея — настойваць на 
рынкавых адносінах, — то зноў пачнецца па-
ласа непаразуменьняў. Прынамсі, на гэты мо-
мант ніякіх нафтавых перамоваў з Масквой 
не вядзецца. Праўда, беларускі бок намагаец-
ца дывэрсыфікаваць пастаўкі, што прапісана 

і ў Канцэпцыі нацыянальнай бясьпекі. Акцэнт 
перадусім на Вэнэсуэлу, адкуль арганізаваныя 
танкерныя рэйсы праз порты Ўкраіны і дзяржаў 
Балтыі. Гадавы аб‘ём павінен дасягнуць 4 мільёнаў 
тон, аднак кошт нафты не называецца — а гэта не 
дазваляе казаць пра эфэктыўнасьць такой схемы. У 
якасьці яшчэ адной нафтавай альтэрнатывы назы-
ваюць Іран, дзе «Беларуснафта» разьлічвае здабы-
ваць да 1,5 мільёна тон сыравіны штогод, а такса-
ма Азэрбайджан — сёлета Лукашэнка дамаўляўся 
з Ільхамам Аліевым аб пастаўках касьпійскай на-
фты праз тэрыторыю Грузіі і Ўкраіны. 

І калі расейскую нафту «разбавіць», відавочна, 
удасца, то з прыродным газам пэрспэктывы 
больш цьмяныя. 95% электраэнэргіі ў Беларусі 
выпрацоўваецца за кошт спальваньня газу, іншых 
пастаўшчыкоў няма. Аднак віцэ-прэм‘ер расей-
скага ўраду Ігар Сечын даў зразумець: да мыта на 

нафту можа дадацца і пошліна на газ — гэта 
апроч таго, што ад наступнага году ся-

рэднегадавы кошт газу для Беларусі 
і так вырасьце ад 185 даляраў 

за тысячу кубамэтраў да 220 
даляраў. Зрэшты, дагэтуль на-

зывалася цана большая — 
250 даляраў. 

Аналітык Сяргей Чалы 
кажа, што ў такіх умовах 
Беларусі варта больш 
пільна засяродзіцца на тэн-
дэнцыях, якія маюць месца 
ў сьвеце. Перадусім трэ-

ба зьвярнуць увагу на раз-
ьведаныя запасы так званага 

сланцавага газу ў Польшчы, 
якая ў пэрспэктыве можа стаць 

найбуйнейшым экспартэрам газу 
на кантынэнце, і на пастаўкі звадкава-

нага газу праз балтыйскія тэрміналы: «Зараз 
паўстае пэрспэктыва таго, што чакаецца вельмі 
сур‘ёзная рэвалюцыя на рынку газу. Дзеля гэта-
га, праўда, таксама патрабуюцца немалыя грошы, 
але такая эканоміка пралічваецца — прынамсі, 
Эўропа ўжо пачынае грунтоўна лічыць. Таму што 
канцэрн «Exxon» шукае сланцавы газ у Польшчы, 
хоць яшчэ ня факт, што там ён будзе гэткі ж рэн-
табэльны, як у Амэрыцы. Але ў любым выпадку 
зараз паўстае магчымасьць пераарыентацыі га-
завых трубаправодаў з Эўропы ва Ўкраіну, а не 
наадварот, як было заўсёды. То бок ажно да таго, 
што існуюць эўрапейскія дасьледаваньні, дзе яны 
спрабуюць падлічыць, колькі гэта можа рэальна 
каштаваць. Іншымі словамі, ужо на такім узроўні 
ідзе размова. Таму тут вельмі шмат цікавых зрухаў 
чакаецца».

Аднак экспэрты мяркуюць, што наўрад ці Бе-
ларусь бліжэйшым часам пазбавіцца ад расей-
скай залежнасьці. Да прамысловай распрацоўкі 
польскіх нетраў яшчэ далёка, а будаўніцтва 
тэрміналу для звадкаванага газу ў літоўскай Клай-
педзе зойме ў лепшым выпадку 2—3 гады. Важкі 
аргумэнт на карысьць тэрміналу — невысокі кошт 
сыравіны, меней за 200 даляраў з улікам транс-
партных выдаткаў. Мінус — у тым, што сыстэма 
дазволіць транспартаваць невялікія аб‘ёмы, якіх 
ня хопіць, каб застрахавацца ад бестэрміновага 
канфлікту з Расеяй. 

ігар Карней.

Новый пост в видеоблоге Дмитрия 
Медведева появился вечером в вос-
кресенье (!), 3 октября. Он явно стал 
ответом на очередные выпады Алек-
сандра Лукашенко в адрес Кремля, 
озвученные на пресс-конференции 
для российских журналистов, состо-
явшейся в пятницу.

После традиционных «бла-бла-бла» 
об «общих радостях и горестях», объе-
диняющих белорусский и российский 
народы, Дмитрий Медведев довольно 
жестко высказался по адресу Алексан-
дра Лукашенко. Вот наиболее инте-
ресные цитаты из его семиминутного 
выступления Дмитрия Медведева:

«Мы всегда помогали белорусскому 
народу… И объёмы этой поддерж-
ки, что бы там не говорили, огромны. 
Только в этом году за счет льготных 
поставок нефти наша помощь Бела-
руси составила почти 2 миллиарда 

долларов. Сопоставимые дотации вы-
деляются и в рамках поставок в Бела-
русь российского газа».

«Поэтому особенно удивительно, 
что в последнее время руководство 
Беларуси приняло на вооружение 
антироссийскую риторику. Предвы-
борная кампания там целиком и пол-
ностью построена на антироссийских 
сюжетах, на истерических обвинениях 
России в нежелании поддерживать 
белорусов и белорусскую экономику, 
проклятьях в адрес российского руко-
водства. За всем этим видно отчетли-
вое желание поссорить государства и, 
соответственно, народы».

«Стремление сформулировать в об-
щественном сознании образ внешне-
го врага всегда отличало белорусское 
руководство. Только раньше в этой 
роли выступали Америка, Европа, За-
пад в целом. Теперь одним из главных 

врагов объявлена Россия»
«Президент Лукашенко в своих вы-

сказываниях выходит далеко за рамки 
не только дипломатических правил, 
но и элементарных человеческих 
приличий. Впрочем, это тоже не ста-
ло для меня новостью. Я помню, как я 
был удивлен, когда при нашей первой 
двусторонней встрече вместо того, 
чтобы сосредоточиться на российско-
белорусском сотрудничестве, он 
очень подробно и исключительно в 
негативной манере принялся обсуж-
дать моих предшественников на посту 
президента России – Бориса Ельцина 
и Владимира Путина».

«Своеобразное понимание партнер-
ских отношений Лукашенко проде-
монстрировал и в вопросе признания 
Беларусью Южной Осетии и Абхазии 
в качестве самостоятельных участни-
ков международного сообщества… 

Президент Беларуси заявил о готов-
ности сделать это в присутствии своих 
коллег, пяти президентов. И соответ-
ствующая запись, так уж если откро-
венно говорить, осталась в протоколе 
ОДКБ. Но затем этот предмет, этот во-
прос превратился в постоянный объ-
ект политического торга. Но Россия 
не торгует своими принципами. По-
добное поведение является бесчест-
ным, и партнеры себя так не ведут. И, 
конечно, мы будем учитывать это при 
выстраивании отношений с действую-
щим президентом Беларуси».

«Но зато в адрес России и ее ру-
ководства идут потоки обвинений и 
брани. На этом построена вся изби-
рательная кампания Лукашенко. Его 
беспокоит очень многое: и наведе-
ние порядка в наших экономических 
отношениях, и общение российских 
средств массовой информации с оп-

позицией, и даже судьба некоторых 
наших высокопоставленных пенсио-
неров и уволенных чиновников. Пре-
зиденту Беларуси следовало бы зани-
маться внутренними проблемами. В 
том числе наконец расследовать мно-
гочисленные дела об исчезновении 
людей. России, как и другим странам, 
это небезразлично…»

В заключение Медведев заявил: 
«Мы хотим, чтобы наши граждане 
жили не в страхе, а в атмосфере сво-
боды, демократии и справедливости». 
Президент России также выразил уве-
ренность, что «бессмысленная полоса 
напряжения» в отношениях с Белару-
сью обязательно закончится.

Но все вышесказанное примени-
тельно к Александру Лукашенко озна-
чает, что Кремль поднял брошенную 
ему перчатку. И, похоже, готов идти до 
конца…

Дмитрий медведев в своем видеоблоге приложил по полной программе Александра Лукашенко. Президент РФ припомнил руководителю беларуси и «потоки брани в 
адрес России, и «бесчестное поведение» и пропавших оппозиционных политиков.

«ТеПеРь оДним из ГЛАвнЫх вРАГов беЛАРуСи объявЛенА РоССия»

Александр Лукашенко по-
радовал китайцев. 8 октября в 
интервью центральным Сми 
КнР он сделал несколько гром-
ких заявлений, заставляющих 
белорусов насторожиться. 

Китайский квартал 
будет построен в 

минске
– Я предложил правительству 

Китая: ну а почему бы не создать 
китайский островок в центре 
Европы – в Беларуси? Ну что сто-
ит огромному, богатому Китаю 
сегодня построить такой своео-
бразный остров? И вы знаете, 
правительство прияло мое пред-
ложение, – рассказал Александр 
Лукашенко, сообщает «БЕЛТА». 
– Я уверен, что в ближайшую пя-
тилетку вот этот островок Китая, 
квартал этот, в Минске появится 
со всеми образцами культуры, 
кухни, традиций ваших. И очень 
бы хотелось, чтобы там работали 
не только китайские, но и наши 
люди, чтобы вы вместе там рабо-
тали, общались и обслуживали 
людей. Это бы было очень инте-
ресно.

По словам Лукашенко, Бела-
русь также заинтересована в 
том, чтобы «китайцы, строя у нас 
жилье, привносили свою куль-
туру, чтобы было видно, что это 
китайцы сделали».

Граждане КнР будут 
обучаться рабочим 

профессиям в 
белорусских 

профтехучилищах
По словам Лукашенко, китай-

ская сторона обратилась к Бе-
ларуси с просьбой пригласить 
граждан КНР для обучения в 
профтехучилища. 

– Мы готовимся принять китай-
ских друзей, китайских студен-
тов, ребят ваших для обучения 
здесь рабочим специальностям, 
– сказал глава Беларуси.

Отметим, что в настоящее вре-
мя уже около 2 тысяч китайских 
студентов учатся в белорусских 
вузах, и это число растет. 

– Мы можем принять больше, 

но у нас не хватает мест прожи-
вания. Поэтому мы сейчас стро-
им больше общежитий, в том 
числе и для иностранных сту-
дентов, – отметил Лукашенко.

беларусь готова 
к расширению 

сотрудничества с 
Китаем

Глава Беларуси отметил зна-
чительную поддержку, которую 
Китай оказал Беларуси в кризис-
ный и посткризисный период. 

– Достаточно сказать, что мы 
сейчас прорабатываем проекты 
на 15 млрд. долларов, которые 
КНР готова нам предоставить, и 
еще миллиард льготных креди-
тов. Мы предложили эти проек-
ты. Мы вместе с китайцами будем 
много строить, будем создавать 
отдельные «островки» Китая на 
белорусской земле. И нас радует 
то, что Китай в таком широком 
объеме и широком масштабе 
идет на сотрудничество с Бела-
русью, – отметил Александр Лу-
кашенко.

Китайские журналисты поин-
тересовались у главы Беларуси, 
почему Беларусь приняла ре-
шение сделать китайский юань 
одним из своих валютных резер-
вов, хотя эта валюта пока не ста-
ла свободно конвертируемой.

– Это пока не стал юань сво-
бодно конвертируемой валю-
той. Могу добавить: юань станет 
свободно конвертируемой ва-
лютой тогда, когда этого захочет 
Китай. Как только Китай этого 
захочет – в течение года юань 
станет свободно конвертируе-
мой валютой. Экономика растет 
в Китае семимильными шагами 
еще и потому, что вы проводите 
очень правильную финансовую 
политику, – отметил Лукашенко.

Он также заявил, что Беларусь 
готова предоставить Китаю са-
мые широкие возможности для 
инвестирования. 

Отметим, что по мнению АФН, 
начавшийся 9 октября визит Лу-
кашенко в Китай обернется на 
самом деле ростом внешнего 
долга Беларуси на 3,3 млрд. дол-
ларов. 

николай Чернявский. 

Слова из 
Поднебесной 

тАннАй нАфты больш ня будзе. 
ГАзу – тАксАмА 
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наклад: 290 асобнікаў. 
Выдаецца пры падтрымцы сяброў. 
Распаўсюджваецца бясплатна

Учора adelka была запрошаная 
на сустрэчу Някляева з блогерамі. 
Па нейкіх таемна-рамантычных 
прычынах яна прыйсьці не змаг-
ла і я на правах мужа яе падмяніў. 
Сядзеў на мяккай канапе паміж 
класнымі дзяўчынкамі fotaczka 
і lamma_mamma, еў вінаград і 
замаўляў суседкам гарбату, па 
якую бегаў, дарэчы, Сам Начшта-
ба. Утульненька-прыемненька, 
дзякуй спадару кандыдату. За ат-
масферу сустрэчы таксама +1.

Пра Паэта я ведаў, пра 
палітыка здагадваўся, а вось ча-
лавека хацеў убачыць, што за ён. 
Нішто сабе чалавек, ня дрэнны 
аказаўся. І па суме ўражанняў 
безумоўны залік. Але па парад-
ку.

lipkovich галава. З яго пача-
лося, ім і скончылася. Спачат-
ку па ягонай замове сп. кан-
дыдат прадэкламаваў свой 
вершык да XXV з‘езда КПСС, 
потым распавядаў чаму з‘ехаў у 
Фінляндыю,

выслухоўваў «ліпучыя» пара-
ды, як пытацца ў чынавенства 
пра іх маёмасць і папярэджваць/
прыцягваць да адказнасці за 
парушэнні закону.

Някляеў здольны прызнаваць 
памылкі і іранічна да іх ставіцца, 
запісваем яму плюсік як чала-
веку, але адначасова палітычны 
мінусік за паверхоўную 
падрыхтоўку да цяжкіх пытанняў. 
Тлумачу.

Някляеў тлумачыў прычыны 
ад‘езду ў Фінляндыю канфліктам 
з кіраўніцтвам краіны праз руй-
наванне беларускай культуры і 
мовы… было гэта ў 1999 годзе. 
На маё адмыслова завостра-
нае пытанне, чаму канфлікт не 
адбыўся некалькі гадоў да таго, 
калі Ціцянкоў ірваў на кавалкі 
б-ч-б, быў праведзены моўны 
рэферэндум і на маю наўмысна 
правакатыўную, але несур‘ёзную 
версію (у яго нібыта пачалі 
адбіраць беларускі культурніцкі 
хлеб) была рэакцыяй разгубле-
насць і тое, што ён зарабляў 
больш з расейскамоўнага «Род-
ника», чым з белкультуры…

Стоп, таварышы палітэхнолагі! 
Ваш кандыдат павінен не толькі 
цікава і шматслоўна распавя-
даць пра тое як было, але й мець 
кароткія шчыра-чалавечыя адка-
зы на няўтульныя пытанні, чаму.

А такіх «дрэнных» пытанняў 
шмат, нават калі пытанне з катом 
не ўздымаем. Толькі, божа ж мой, 
не падумайце, я не кажу, што ча-
лавек ад нараджэння павінен 
быць змагаром і грэх партый-
ных з‘ездаў можна змыць толькі 
крывёю. Ды не! Палітык павінен 
трымаць удар і трыма словамі 
тлумачыць, каб народ паняў.

Другая частка: уявіце сабе 
зусім не фантастычную сітуацыю 
— кажу я яму — да Вас за мяжой 
падыходзіць супрацоўнік за-
межнае выведкі і прапаноўвае 
супрацоўніцтва.

— А ў мяне такое было, пера-
пыняе ён мяне.

— Бо Вы лідар апазіцыі, і ён 
будзе Вам дапамагаць змагацца 
супраць рэжыму…

Някляеў адразу кажа, што ён 
адмовіў і адмовіў бы зноў, бо… 
ён рукамі паказвае свой магчы-

мы падвешаны стан і краналь-
на тлумачыць, што ён згубіў бы 
сваё сапраўднае месца ў жыцці 
і не жадае гэтага. Я б казаў тое 
ж самае і адмовіўся б з такіх жа 
прычынаў. Але я не палітык, у 
палітыка павінны быць іншыя 
прычыны і ён павінен іх артыку-
ляваць Пішам мінусік палітыку і 
плюсік чалавеку.

Нешта я распісаўся, цяпер ко-
ратка.

Някляеў-палітык нагадвае 
свой плакат. Прыгожа-гучна, але 
калі сунуць глыбей бурацінаўскі 
нос — выходзіць дзірка. 

Стэрэатыпныя адлупы ці раз-
губленасць. Прыклад: у Еўразвяз 
нас не возьмуць — там 100 
тышч старонак патрабаванняў, 
якіх мы не выканаем. Казаць та-
кое ў краіне, дзе амаль палова 
насельніцтва «за», па меншай 
меры, недальнабачна. І… няўжо 
мы горшыя за Румынію, Латвію, 
Чарнагорыю? Нам не хапае 
толькі палітычнае волі (якая, на 
жаль, адсутнічае і ў Някляева), а 
ў ЕЗ у бліжэйшыя пару гадоў ня 
хопіць на нас моцы, каб нас пры-
няць.

Мяне ніколі не цікавіць, адкуль 
грошы, колькі, колькі скрадуць, 
а колькі пойдзе ў справу… Мяне 
цікавіць, як яны працуюць і ўва 
што ператвараюцца. Дык вось, 

я не заўважыў нічога прынцы-
пова новага ў параўнанні з 2001 
і з 2006 гг., што магло б прывесці 
да перамогі, пра якую вельмі 
паліттэхналагічна кажа Начшта-
ба і навучаны кандыдат.

Ёсць крэатыў, ёсць якасная дру-
каваная прадукцыя, ёсць больш-
менш моцная хутка збудаваная 
структура, але гэта было і раней. 
Няма якасна новых падыходаў. 
Ёсць добрыя напрамкі і думкі па 
назіранні-падліку, метафізічнай 
«Плошчы», буду рады калі яны 
нечакана выбухнуць, буду рады 
памыляцца.

Я дам подпіс за Някляева, але 
не стану ў пікет і не прагаласую 
за яго. Вельмі проста. Інтэграцыя 
з Расеяй.

Не дакладныя цытаты, а так, 
паводле: «Мы адзін без аднаго 
не зможам выбірацца, нам нака-
навана разам…эканамічныя… 
сувязі…». У каго з нас няма знаё-
мых забулдыжных геапалітыкаў, 
якія за бутэлечкай будуць рас-
павядаць як кітайцы праглынуць 
Далёкі Ўсход, Расея засімілюе 
Беларусь-Украіну, а арабы рас-
пачнуць Трэцюю сусветную і за-
хопяць увесь сьвет? Узровень 
аргументаў той жа — забулдыж-
ны, што наводзіць на думкі, пра-
бачце, пра замову палітычнага 
накірунку.

Апошняе: таямніца. Някляеў 
хораша кажа пра мінулае — за-
слухаешся, літаратура — фан-
тастычна цікава, па справе, са 
слязінкай пра Радзіму. Пачынае 
пра палітыку — стэрэатыпы, і не-
куды знікае душа. Нашто яно яму 
здалося — харошаму чалавеку і 
вялікаму паэту?

krebsik.livejournal.com сайт 
«наша ніва».

«змушу, пАдлА, ведАць!»
Уладзімір Някляеў пра чыноўнікаў і мову… А блогер Krebsik  

пра Някляева: літаратар +100, чалавек +1, палітык -100. 

радьков утаил от лукашенко 
правду

7 октября Александр 
Радьков проинфор-
мировал Александра 
Лукашенко о том, как 
идет сбор подписей и 
работает инициативная 
группа. Так, за выдви-
жение Лукашенко кан-
дидатом в президенты 
уже собрано более 600 
тыс. подписей, сообща-
ет БЕЛТА. 

Лукашенко посчитал, 
что за выдвижение его в 
кандидаты в президен-
ты подписей собрано 
уже достаточно, а пото-
му, сбор подписей его 
инициативной группой 
следует прекратить.

В то же время Алек-
сандр Лукашенко по-
просил граждан отдать 
свои голоса за выдви-
жение других канди-
датов в президенты. 
Сообщается, что он по-
нимает сложность со 
сбором подписей дру-
гих потенциальных кан-

дидатов в президенты. 
– Нам надо обратить-

ся к людям и попро-
сить: пусть они отдадут 
подписи и за альтер-
нативных кандидатов. 
Там их 16 человек. Они 
хотят идти на выборы. 
Пусть идут, – сказал Лу-
кашенко. 

Примечательно, что 
глава государства вы-
разил настороженность 
тем, что по некоторой 
информации людей за-
ставляют заниматься 
сбором подписей за 
него. 

– Я также анализиро-
вал средства массовой 
информации, притом 
всего спектра. Един-
ственное, что меня на-
сторожило (хотя я пони-
маю, это политическая 
борьба), возня какая-
то, что якобы мы кого-
то заставляем собирать 
подписи, что кого-то, 
может быть, обидели в 

ходе сбора подписей, 
что нам, конечно, ни 
в коем случае нельзя 
делать, – отметил Лука-
шенко. – Поэтому я хо-
тел бы, чтобы вы сказа-
ли, есть ли у нас в штабе 
такая информация, 
что где-то людей при-
нуждают делать. Если 
кто-то принуждает, это 
значит, делают во вред 
действующему прези-
денту. Потому что при-
нуждение обязательно 
будет иметь обратный 
эффект.

Александр Радьков, 
конечно, поспешил за-
верить Лукашенко, что 
информация о том, что 
якобы кого-то принуж-
дают собирать подпи-
си, является недосто-
верной. 

Между тем, сообще-
ния о принуждении 
собирать подписи за 
Лукашенко появляются 
постоянно. В Минске 

все больше становит-
ся известно о случаях, 
когда стоять в уличных 
пикетах заставляли 
учителей, сообщают 
«Правозащитники за 
свободные выборы». 

В средней школе N 
71 учителя получили 
своеобразную «разна-
рядку» на количество 
подписей, которые они 
должны собрать с ро-
дителей. В детском саду 
N 241 воспитателям вы-
дали подписные листы, 
в которых, по замыслу 
начальства, должны 
подписаться родители, 
которые забирают де-
тей домой. Некоторые 
мамы и папы отказы-
ваются, даже возмуща-
ются. Другие же, по их 
словам, ставят подписи 
«только из уважения к 
воспитателям» или «жа-
лея бедных педагогов».

николай 
Чернявский. 

Лукашенко демонстративно обратился к руководителю своей инициа-
тивной группы с просьбой рассказать, действительно ли подписи за него 
собирают по принуждению. 

Претендент на пост президен-
та Алесь Михалевич рассказал, 
как себя чувствует под лучами 
прожекторов, каким видит буду-
щее Беларуси и как относится к 
Александру Лукашенко. 

«Лукашенко много сделал 
для государственности бела-
руси»

цыганков: Когда вы презен-
товали свою кампанию, то один 
из лозунгов звучал так: «Мы не 
власть, мы не оппозиция». 

михалевич: Скорее, это не ло-
зунг, а наше позиционирование в 
обществе как альтернативы. 

цыганков: Но насколько со-
ответствует действительности 
ваше заявление, что вы — не оп-
позиция? Вы были заместителем 
председателя Партии БНФ, и если 
бы выиграли выборы, стали бы и 
председателем. Ваше заявление, 
что вы не оппозиция — это толь-
ко технологический ход или это 
ваша стратегическая линия?

михалевич: Это не технологи-
ческий ход. В своей кампании я 
не критикую ни власть, ни оппо-
зицию, я предлагаю программу, 
которая максимально, на мой 
взгляд, способствует решению 
тех проблем, которые стоят пе-
ред страной. 

Я считаю, что у сегодняшней 
власти есть очень много заслуг. Я 
уверен, что нынешняя власть сде-
лала для белорусской государ-
ственности очень много. Другое 
дело, что власть не знает ответов 
на те вопросы, которые возникли 
за последние годы. У нас была 
эффективная экономическая мо-
дель для конца 90-х — начала 
2000-х. Но на сегодня белорус-
ская модель несостоятельна, на 
своих встречах с избирателями я 
говорю, что государство сегодня 
банкрот. У нас нет денег в бюдже-
те для поддержания тех стандар-

тов, которые были установлены, 
тем более нет денег для повыше-
ния зарплат. У меня в программе 
нет пунктов про повышение зар-
плат. 

цыганков: Если вы доволь-
но позитивно высказались про 
достижения власти, то я обязан 
спросить, как вы оцениваете 
Александра Лукашенко?

михалевич: Я отношусь к нему 
как к человеку, который очень 
много сделал для государствен-
ности Беларуси, нашел очень 
эффективную экономическую 
систему для того времени, конца 
90-х. Он приучил людей, что мож-
но жить в независимой Беларуси, 
и можно жить довольно обеспе-
ченно. У людей появилась первая 
машина, бытовая техника. Но, по-
вторюсь, сегодняшняя власть не 
видит ответов на новые вызовы. 

цыганков: Вы говорите только 

об экономике, но есть еще 
вопросы прав человека, 
демократии…

михалевич: В большин-
стве стран, которые полу-
чали независимость, очень 
редко демократия строи-
лась сразу. В Польше в 30-х 
была диктатура Пилсудско-
го, которому сегодня стоят 
памятники. То же самое 
было в Литве, где прези-
дент Литвы Сметона, гово-
ря сегодняшним языком, 
был диктатором. Но я уве-
рен, что в Беларуси пришло 
время демократизации.

цыганков: Какая у вас 
программа-минимум и 
программа-максимум на 
этих выборах? 

михалевич: Естествен-
но, программа максимум 
— это победить на выбо-
рах. Я понимаю, что шансов 
на это у меня не очень мно-

го, но они есть. Программа-
минимум — стать зарегистриро-
ванным кандидатом и донести 
свои взгляды до моей основной 
целевой аудитории. Прежде все-
го, меня интересуют управленцы 
среднего уровня, люди, которые 
работают в реальном секторе 
экономики. Если я донесу свои 
взгляды до этих людей и они меня 
поддержат, то я могу сказать, что 
программа-минимум выполнена. 

Для меня важно, чтобы пере-
мены в Беларуси проходили не 
революционным путем. Моя про-
грамма называется «Беларусь 
— стратегия эволюции». Важно, 
чтобы перемены проходили мир-
но, и думаю, сегодня очень много 
людей, как во власти, так и в оп-
позиции, думают так же. 

виталий цыганков, 
(отрывок из интервью газете 

“Свободные новости”).

вАжно, чтобы перемены в белАруси 
проходили не революционным путем


